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ZÁPIS ZE 7. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA KONANÉHO DNE 13. 9. 2023

2   městská část – úřední informace 

GRANTY 2024 – I. KOLO

Zastupitelstvo MČ Praha-Slivenec dne 13. 09. 2024 vyhlásilo I. kolo účelových dotací 
(grantů) pro rok 2024. Žadatelé mohou předkládat své žádosti v termínu 18. 10. 2023 – 
24. 11. 2023. Tematické okruhy, formulář žádosti a Zásady pro poskytování účelových 
dotací naleznete na stránkách www.praha-slivenec.cz.

ZASTUPITELSTVO SCHVÁLILO:
■ směnu pozemků parc.č. 94/276 o výměře 25 
m2 odděleného z pozemku parc.č. 94/12, parc. 
č. 94/277 o výměře 18 m2 a parc.č. 94/278 o vý-
měře 7 m2 oddělených z pozemku parc.č. 94/13 
zapsaných na LV 2404 v  k.ú. Slivenec za po-
zemky parc.č. 94/275 o výměře 6 m2 oddělené-
ho z pozemku parc.č. 94/1, parc.č. 94/279 o vý-
měře 22 m2 a pozemku parc.č. 94/280 o výměře 
22 m2 oddělených z  pozemku parc.č.  94/50 
zapsaných na LV 1311 v k.ú. Slivenec (směna 
pozemků pro lepší průchod mezi ulicemi Za 
Farou a U Svahu).
■ Dodatek č. 4  – prodloužení nájemní smlou-
vy s firmou CETIN, a. s. na pronájem nebyto-
vého prostoru v domě na adrese Ke Smíchovu 
č. p. 462, k.ú. Slivenec, na dobu určitou, a to do 
31. 3. 2029.
■ navýšení rozpočtu v  příjmové a  výdajové 
části o 15 000 000,00 Kč na výstavbu kontejne-
rové ZŠ. 
■ navýšení rozpočtu v  příjmové a  výdajové 
části o 521 700,00 Kč. Jedná se o poskytnutí do-
tace ve výši 100% podílu MČ na daňové povin-
nosti hl. m. Prahy na dani z příjmů právnických 
osob za zdaňovací období roku 2022
■ navýšení rozpočtu v příjmové a výdajové čás-
ti o 652 000,00 Kč. Jedná se o poskytnutí dotace 
městským částem hl. m. Prahy na rok 2023 – 
podílu na finančních prostředcích obdržených 
jako výnos daně z hazardních her a jako odvod 
z loterií v období 1. 1. 2023–31. 5. 2023,
■ změnu účelu části nevyčerpaných účelových 
finančních prostředků poskytnutých městským 
částem hl. m. Prahy z rozpočtu vlastního v roce 
2022 na realizaci opatření pro pražské domác-
nosti ohrožené inflací a ponechaných k čerpání 

v roce 2023, a to ve výši 50 % z poskytnuté do-
tace v roce 2022, nově na účel Školství MČ HMP 
(neinvestiční výdaje v oblasti školství)
■ rozpočtová opatření dle Tabulky č. 3.
■ vyhlášení záměru zakázky malého rozsahu 
týkající se údržby veřejné zeleně v  Městské 
části Praha-Slivenec.
■ uzavření smlouvy o zřízení věcného břeme-
ne spočívající v  umístění a  provozování sou-
části distribuční plynárenské soustavy na po-
zemku parc.č. 94/2, k.ú. Slivenec se společností 
Pražská plynárenská Distribuce,  a.  s. za cenu 
25.350,– Kč + DPH.
■ podání žádosti o poskytnutí bezúročné půjč-
ky z prostředků hlavního města Prahy ve výši 
35 000 000 Kč na dobu patnácti  až  dvaceti let, 
a to za účelem zajištění částečného finančního 
krytí nákladů, spojených s dostavbou Bytového 
domu Ke Smíchovu.
■ uzavření smlouvy o spolupráci se společnos-
tí Rezidence Slivenec.
■přijetí finančního daru v  celkové výši 
1 499 600,– Kč od společnosti Austis Pra-
ha,  spol.  s  r.  o. na základě Smlouvy o  spolu-
práci. Finanční dar je určen na investiční akce 
obce.
■ přijetí darů v celkové výši 27 000,– Kč (smlou-
vy na Letnice).
■ uzavření smlouvy o smlouvě budoucí o zří-
zení věcného břemene spočívající v  umístění 
dešťové kanalizace a  veřejného osvětlení na 
pozemku parc.č. 1798/107, k.ú. Slivenec se spo-
lečností Resort Slivenec, za cenu dle ceníku.
■ jednací řád výborů Zastupitelstva městské 
části Praha-Slivenec.
■ záměr zpracování zadávací dokumentace 
pro výběr zhotovitele na stavební dílo s  ná-
zvem „Polyfunkční dům Slivenec – kulturní 
centrum a knihovna“
■ udělení mimořádné odměny zastupitelce 
Městské části Praha-Slivenec, paní Martině 

Havlíkové ve výši 20 000 Kč za její dlouhodo-
bý kulturně-společenský přínos pro Městskou 
část Praha-Slivenec.

ZASTUPITELSTVO MČ PRAHA-SLIVENEC:
■ revokuje usnesení č.  293/24/2013 ze dne 
06. 11. 2013 a bere na vědomí nařízení tajem-
níka č.  1/2023 ze dne 25.  08.  2023 týkající se 
sazebníku úhrad podle zákona o  svobodném 
přístupu k informacím, které nabude účinnosti 
dne 14. 09. 2023.
■ bere na vědomí že Zastupitelstvo hl. m. 
Prahy schválilo usnesením č.  5/49 ze dne 
22.  6.  2023 ke „Zprávě o  plnění rozpočtu 
hlavního města Prahy a  vyúčtování výsled-
ků hospodaření hlavního města Prahy za rok 
2022  – závěrečný účet“ výsledky finančního 
vypřádání hl. m. Prahy s městskými částmi za 
rok 2022.
■ bere na vědomí podání žádosti k  MHMP 
ohledně stanovení názvu ulice u cesty Ke Smí-
chovu, která vede kolmo k  parku Granátová, 
a to na Onyxovou
■ revokuje usnesení č.  73/5/2023 ze dne 
24.  4.  2023, kde se záměr výběru zhotovitele 
nástavby 3NP učebního pavilonu B rozšiřu-
je z  učebního pavilonu B na učební pavilony 
A a B.
■ vyhlašuje I. kolo na poskytnutí účelových 
dotací z rozpočtu Městské části Praha-Slivenec 
na rok 2024, dle přílohy tohoto usnesení. Cel-
ková výše poskytnutých finančních prostřed-
ků je 300 tis. Kč. Termín podávání žádostí od 
18. 10. 2023 do 24. 11. 2023.
Na zasedání zastupitelstva vystoupili předse-
dové komisí a  výborů: Mgr.  Lenka Kudláková 
(kulturní komise), Martina Havlíková (sociální 
komise), Václav Šimáček (kontrolní výbor).
Zápisy z jednotlivých jednání komisí a výborů 
naleznete na webu městské části.
 Zapsala J. Szilvásiová

SLIVENECKÝ MRAMOR

Odhadem třetina až polovina lidí, kteří fakticky bydlí v naší městské části, zde nemá trvalé bydli-
ště. Když je žádáme, aby si to změnili, tak dostáváme většinou odpověď, že „je to moc práce“. Pro 
nás ale tito nepřihlášení černí pasažéři představují vážný problém, protože na ně nedostáváme 
od města žádné finanční prostředky. Od města máme nárokovou neinvestiční dotaci ve výši 6000 
Kč na osobu ročně. Jestliže zde tedy není hlášeno 1200 až 1900 obyvatel, tak to pro nás znamená 
roční ztrátu 11 až 17 mil. Kč. Za tyto peníze bychom mohli opravit ročně jednu ulici nebo bychom 
si za pár let mohli ušetřit na kulturní dům… Velmi proto prosím, přihlaste se k trvalému pobytu 
v městské části, kde žijete. Bude se nám tu všem žít mnohem lépe.  Jana Plamínková, starostka

Na bydlišti záleží!!!
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Milé sousedky, milí sousedé,

Dovolte, abych vás po prázdninách opět přivíta-
la na stránkách našeho periodika.
Co je u nás nového? Určitě největší novinou je 
otevření nového pavilonu školy. Ten jsme stih-
li vybudovat v  opravdu ďábelském termínu od 
konce dubna do konce srpna. Bylo to docela na 
hraně, protože kolaudaci jsme získali dva dny 
před slavnostním otevřením, ale jak se říká – ko-
nec dobrý, všechno dobré. V pátek 1. září jsme 
pavilon slavnostně otevřeli za přítomností rad-
ních hlavního města Prahy Antonína Klecandy 
a Zdeňka Kovaříka, a hned v pondělí 4. září do 
něj nastoupily děti. Pavilon stál 45 milionů Kč. 
Stal se tak třetí největší investicí do školství 
v naší městské části za posledních 60 let – po 
velké školce a tělocvičně. Pavilon bude primárně 
sloužit jako útočiště pro žáky v době rekonstruk-
ce pavilonů A a B školy, neboť jsme zjistili, že je 
zhola nemožné udělat rekonstrukci a dostavbu 
těchto pavilonů pouze během prázdnin. Děti tak 
bude nutné přemístit vždy na několik měsíců, 
po které bude probíhat rekonstrukce daného 
pavilonu. Rekonstrukce obou pavilonů je přitom 
více než nutná, protože pocházejí ze 60. let 20. 
století a jsou v nevyhovujícím technickém stavu, 
s obrovskou energetickou náročností. Po rekon-
strukci navíc v každém pavilonu přibydou tři tří-
dy v každém patře. Přístup do nového pavilonu 
je z  ulice U  Sportoviště, kde jsme pro bezpečí 
dětí dali vybudovat nový chodník. Získání po-
zemku na tento chodník od soukromého vlast-
níka nebylo úplně jednoduché, tak jsem velmi 
ráda, že se to nakonec podařilo. Znovu opakuji, 
že pavilon je primárně určen pro umístění dětí 
během rekonstrukce, a  také umožnil přijmout 
dvě první třídy. Pokud by nebyl postaven, mu-
selo by se mezi dětmi o přijetí losovat, protože 
by bylo možné otevřít pouze jednu první třídu. 
Vzhledem k tomu, že se v poslední době objevují 
stížnosti rodičů na „špatné“ či „nedomyšlené“ 
uspořádání provozu školy ve vztahu k novému 
pavilonu, tak upozorňuji, že vnitřní uspořádání 
chodu školy a školky je v kompetenci ředitelky 
školy a my jí do toho nemůžeme a ani nechceme 
zasahovat.
Další akcí je rekonstrukce ulice Ke Smíchovu, od 
Dvora křižovníků po ulici K Váze. Tuto akci pro 
nás zajišťuje investiční odbor magistrátu. Ulice 
měla být původně uzavřena do poloviny září, ale 
nakonec se dokončení protáhne až do 1.  října. 
Klidu si ale příliš neužijeme, protože hned od 

2. října bude následovat dokončení rekonstrukce 
ulice k Lochkovu, které bylo nutné na jaře přeru-
šit kvůli souběhu s rekonstrukcí Barrandovské-
ho mostu. Zde už jsou všechny sítě hotové, tak 
to bude (doufejme) rychlé. V ulici Ke Smíchovu 
se bohužel sešla zmíněná rekonstrukce s výstav-
bou našeho bytového domu, kvůli níž bylo nut-
né také řešit sítě, což občas přineslo dosti drsné 
chvilky jak pro stavbaře, tak především pro oby-
vatele z  okolních domů, kteří měli po několik 
týdnů velmi zhoršený přístup do svých domovů. 
Zvlášť když do toho všeho zapršelo, tak ta situa-
ce byla opravdu horrorová. Za toto nepohodlí se 
občanům opravdu omlouváme. Nyní se ovšem 
již rýsuje nový uliční prostor a myslím, že to tam 
bude velmi pěkné.
S rekonstrukcí centra ale nastal problém, se kte-
rým nikdo dopředu nepočítal – firma Mramor 
Dobřichovice totiž ukončila kvůli vysokým ce-
nám energie výrobu dlažebních kostek ze slive-
neckého mramoru, takže na trhu prostě nejsou. 
V současném designu bude tedy možné dokon-
čit jen úplné centrum, všude jinde bude mramor 
jen bílý a tmavý.
Stavba bytového domu pokračuje velmi dobře, 
dům má již osazena okna, je hotové připojení na 
sítě a nyní se pracuje uvnitř budovy. Na dokon-
čení stavby si městská část bude muset vzít od 
města bezúročnou půjčku. Naskytla se ale šance 
získat dotaci z Národního plánu obnovy na dru-
hou část stavby, tedy na kulturní centrum a no-
vou knihovnu, tak bychom ji rádi využili.
Po dosti dlouhé přestávce se opět rozeběhly prá-
ce na rekonstrukci můstků v ulici K Dobré Vodě. 
Dva můstky se dokončí, ale před výstavbou čtvr-
tého můstku je nutné zpevnit třetí můstek, který 
má velmi špatnou statiku a nákladní auta na něj 
nemohou vjíždět. A to ještě nějakou dobu potr-
vá. Celá akce tedy nabírá dosti značné zpoždění, 
což nás skutečně netěší.
V  Holyni je nyní velmi živo. Firma Strabag 
tam pro Dopravní podnik Hl. m. Prahy finišu-

je s  výstavbou tramvajové trati, která by měla 
být dokončena v  říjnu. Budou zde jezdit linky 
4 a 5. Tramvaj bude sloužit hlavně obyvatelům 
barrandovského sídliště, ale nepochybně bude 
výhodná i pro Holyni a pro severní část Slivence. 
Ze Slivence jsme dali dobudovat chodník mezi 
Senecurou a  školním areálem, takže obyvatelé 
se na konečnou bez problémů dostanou. Otevře-
ní podchodu je součástí celé akce. Po dokončení 
tramvaje začne přes Slivenec a Holyni jezdit no-
vá linka z Velké Chuchle do Klukovic, po které 
už dlouho voláme. Bude mít ovšem dost divokou 
trasu – ze Slivence ulicí K  Holyni (oboustran-
ně) do Holyně, dolů k točně, pak Prašandou ke 
stávající smyčce tramvaje, ulicí Werichova do 
Klukovic, zpět Grussovou kolem nového kostela, 
Lamačovou a Tréglovou. V Chuchli bude končit 
nahoře na Hvězdárně  – provizorně, než dojde 
k výstavbě nadjezdu/podjezdu, pak bude jezdit 
k nové vlakové zastávce. Nevíme zatím přesně, 
kdy bude provoz linky zahájen. Původně to mělo 
být krátce po otevření tramvaje, ale vzhledem 
k uzavírkám se dočkáme spíš až v příštím roce.
Druhou holyňskou akcí je dlouho avizovaná vý-
stavba Kauflandu. Kaufland zde začal budovat 
sítě pod ulicí U Náhonu a nový kruhový objezd. 
Bohužel akce Kauflandu a  Dopravního podniku 
nebyly dobře zkooordinovány, což nám způsobilo 
nemalé komplikace – např. když v srpnu Dopravní 
podnik zavřel vjezd do Holyně, aniž bychom to vě-
děli a aniž tam bylo instalováno jakékoli dopravní 
značení, s tím, že to měl zajistit Kaufland. Stálo 
nás docela dost úsilí, abychom vše napravili. Ulice 
U Náhonu měla být uzavřena do konce října, ale 
zdá se, že to nestihnou a že bude uzavřena déle.
Máme za sebou velmi povedený a událostmi na-
bitý zářijový víkend, kdy probíhal zároveň Bur-
čák s bohatým programem, Hafík a výstava mo-
dulové železnice, tak doufám, že to většinu z vás 
pozitivně naladilo. Budu se těšit na shledání na 
dalších akcích. 
 Jana Plamínková, Vaše starostka
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Na bydlišti záleží!!!



4   Prostor pro názor – politické kluby zastupitelstva 

Po zážitku s občanem, který si vykládá svo-
bodu po svém a nechápe, že svoboda je pře-
devším o odpovědnosti, jsem vzal za vděk 
lavičkou na protější straně ulice u poštov-
ních schránek. Sedl jsem si a při pohledu 
na modrou schránku mi na mysl přišla bá-
seň od Jiřího Wolkera. Po chvíli odpočinku 
jsem se rozhlédl po okolí. Můj zrak ulpěl na 
informační desce, která umírajícím písmem 
hlásala „NAUČNÁ STEZKA SLIVENECKÉHO 
MRAMORU“. Nezanedbávám návštěvy oční-
ho lékaře, ale moc jsem si nepočetl. Ta deska 
by si zasloužila oživit, aby přestala skrývat 
své tajemství jak tajemný hrad.
Ochuzen o informace naučné stezky jsem 
se vydal ulicí K Cikánce, kde po pravé stra-
ně končilo architektonické řádění nějakého 
developera, které mne doprovázelo po jed-
né straně v ulici Za Farou. Otevřel se přede 
mnou volný prostor a já zahnul do ulice Na 
čisté. Přede mnou se podle tety Wikipedie 
nacházela část Slivence, které se říká Ha-
beš. Odkud ten název vzešel jsem nenašel. 
Prošel jsem ulicí až na konec a cestou jsem 
viděl domky a vilky, tak bych si představo-
val, jak by měla okrajová část Prahy vypadat. 
Domečky a vilky s napojením na pražskou 
infrastrukturu.
Cesta pokračovala dál a já se vydal po ní. 
Otevřely se mi širé pláně a čerstvý vítr mi 
šlehl do tváře, jak silné bonbony proti na-
chlazení. Došel jsem až ke komunikaci, která 
byla zpřístupněna pro veřejnost. Nestačil 
jsem se ani rozhlédnout a minula mne dvě 
auta vedle sebe ve velké rychlosti. Nevěděl 
jsem, že se koná nějaký závod, vzal bych s 
sebou lahev šampaňského, věnec pro vítěze 
a zatančil s šachovnicovým praporkem pro 
vítěze jak na Velké ceně v Monze. Jen aby 
ten věnec místo na krku neskončil na kříž-
ku a aby těch křížků tu nebylo víc. Chodí zde 
lidé a jezdí cyklisté!!! To by si měli ti rádoby 
závodníci uvědomit!!! Na závody jsou uza-
vřené okruhy!!! 
Milé čtenářky, milí čtenáři, užívejte babího 
léta a příště opět na shledanou. 
 Václav Šimáček

Přijďte vyswapovat nepotřebné, čeká na Vás 
spousta hezkých věcí!
To je motto letošního, již třetího, ročníku 
REUSE akce na slivenecké návsi. Podstatou 
takových akcí je předcházení vzniku odpadu 
a nadcházející říjnová akce není jediná své-
ho druhu. Akci s podobnou myšlenkou již 
několikrát pořádali sousedé v ulici U Spor-
toviště  (Bazárek) nebo bistro Kačák (Vese-
lý slivenecký blešák). Všechny tyto aktivity 
silně rezonují se zaměřením současných 
zastupitelů, kteří kandidovali s podporou 
STAN a snaží se tyto aktivity podpořit.
Pro naše sdružení je životní prostředí a pé-
če o něj opravdu velmi důležitá. Proto jsme 
se před třemi lety rozhodli zavést v naší 
městské části „reuse neděle“, a tím i naším 
malým dílem přispět ke snižování množství 
odpadu, které by jinak skončilo na skládce či 
ve spalovně. Reuse neděle si okamžitě zís-
kaly velkou oblibu. Už na první ročník přišly 
stovky lidí, kteří přinášeli pěkné, ale pro do-
tyčné už nepotřebné věci, a jiní lidé si je zase 
ihned odnášeli. Oblečení, boty, knížky, věci 
pro děti, květiny, drobný nábytek… Vše vel-
mi rychle měnilo majitele. Co si nerozebrali 
místní lidé, putovalo neziskovým organiza-
cím. Druhý ročník byl ještě úspěšnější. A tak 
letos ve spolupráci s Magistrátem pořádáme 
8. října od 10 hodin již třetí ročník, tradičně 
opět na parkovišti u rybníka.  Akci… s pod-
porou STAN. 
Je skvělé, že tolik lidí ve Slivenci i v Holyni 
chápe jednoduchou myšlenku, že tříděním, 
recyklací, ale také střídmým nakupováním 
šetříme energii a prodlužujeme životní cy-
klus výrobků!!! Děkujeme!   
  Pavel Fryš

Koalice Spolu k datu uzávěrky 

tohoto čísla žádný 

materiál nedodala..

 Pohled z druhé strany 
aneb jak jsem navštívil 
městskou část Praha-
-Slivenec

Co má společného 
ochrana životního 
prostředí s Reuse nedělí 
ve Slivenci

Tato rubrika je koncipována s ohledem na tiskový zákon v zájmu poskytování objektivních a vyvážených informací o městské části Praha-Slivenec 
a poskytnutí přiměřeného prostoru pro uveřejnění sdělení, která vyjadřují názory členů Zastupitelstva MČ Praha-Slivenec týkající se naší městské 
části. Redakce nijak nezasahuje do textu, ten pouze prochází jazykovou kontrolou. Kontakty na jednotlivé členy zastupitelstva najdete na www.
praha-slivenec.cz

Část třetí
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Letošní léto bylo dopravně komplikované nejen pro občany Slivence, ale 
i Holyně. Nejdříve uzavřeli ulici U Náhonu pracovníci Strabagu a pokládali 
přes ni koleje pro tramvajovou trať. Následně měli pokračovat pracovníci 
společnosti Hampr (pro Kaufand) s pokládkou vodovodu a dalších sítí pod 
konstrukci vozovky. Bohužel si nestihli vyběhat veškerá povolení a týden 
byla silnice uzavřena dá se říci zbytečně. Během pár týdnů, kdy společnost 
staví, se objevují různé problémy. Například koordinace výšková i směrová 
tramvajové trati a komunikace U Náhonu a nepřesně zakreslené stávající 
inženýrské sítě. Nicméně firma se snaží problémy řešit a budeme doufat, 
že komunikaci dokončí v co nejkratším čase.  mus

Dne 4. 8. 2023 bylo provedeno plánované svahování terénu na jižní straně ochranného pásma památné lípy u Holyně. Svahování bylo realizo-
váno firmou Strabag a pracovníky technických služeb MČ Praha – Slivenec. Veškeré práce probíhaly dle dokumentace k provedení stavby a byly 
provedeno v souladu s požadavky Odboru ochrany prostředí Magistrátu hl. města Prahy. Bě-
hem svahování nedošlo k narušení ani poškození kořenů památné lípy. Současně se svahová-
ním provedli pracovníci MČ Praha-Slivenec úpravu povrchu a jemnou modelaci terénu pod ko-
runou a v okolí kmene. Modelace spočívala v odstranění staré navážky a srovnání terénu kolem 
stromu. Také byly zasypány drobné nerovnosti, aby bylo možné bezprostřední okolí stromu 
sekat. Dokončovací práce byly provedeny ručně tak, aby pod korunou stromu nedošlo k pohybu 
těžké mechanizace. Pod korunu stromu poté byla navezena vrstva dřevní štěpky o mocnosti do 
15 cm, aby nedocházelo k nežádoucímu odparu, splavování půdy a lepšímu zasakování sráž-
kové vody. Na všechny zásahy dohlížel Ing. Pavel Wágner z firmy Arbonet jako odborný den-
drologický dozor. Po dokončení stavby tramvajové trati doplní pracovníci MČ Praha – Slivenec 
ke stromu další vrstvu dřevní štěpky, v ochranném pásmu stromu bude založen luční trávník 
a také bude vybudován plůtek na hranici ochranného pásma stromu.

V  srpnu došlo k  další opra-
vě výtluků (propadlin a děr) 
v  komunikacích, které byly 
vytipovány pracovníky údrž-
by městské části.
Jednalo se o  komunikace 
v  ul. Nefritová, V  Lipkách, 
Frančíkova a  Na Čisté. Před 
zimou proběhne ještě provi-
zorní oprava komunikace Za 
Knotkem.

Rybník na návsi Slivence má plochu 931 m2 a jeho funkce je 
čistě okrasná. Dobře se na něm daří kachnám i vážkám. V sou-
časné době je v majetku hlavního města Prahy. Péči o rybník 
vykonávají Lesy hl. m. Prahy. V srpnu došlo k částečnému vy-
čištění rybníka mechanickým odstraněním řas a rdestu. Poté 
byl dokončen nátěr zábradlí. Pracovníci Lesů hl. m. nyní pra-
cují na podrobném plánu péče, spočívajícím v zachování bio-
logických i estetických funkcí rybníka, podle kterého se budou 
řídit při jeho správě.  Příspěvky Petra Fellnerová

Výstavba tramvajové trati a uzavírka ulice U Náhonu

Práce kolem památného stromu

Opravy komunikací

Rybník
FrančíkovaNa ČistéV Lipkách

Péče o zeleň
I v letošním létě se prováděla standardní údržba trávníků – malé a velké seče, úprava živých plotů a pletí záhonů. Zavlažovací vaky u stro-
mů byly pravidelně doplňovány. Na podzim je v plánu zatravnění a výsadba stromů kolem nového pavilonu základní školy a také doplnění 
stromů, které v minulosti na území naší městské části uhynuly.
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Nový pavilon základní školy je určen pro 6 tříd po 30 dětech a jsou zde i 3 kabinety pro paní učitelky a paní asistentky. Stavba je patrová 
s větší terasou pro žáky a jednou malou pro pedagogy. Vytápění pavilonu je zajištěno tepelným čerpadlem vzduch – voda s dohříváním elek-
trickou energií. Součástí větracího a topného systému je i klimatická jednotka s rekuperací. Pro přístup k objektu byl dle požadavku odboru 
dopravy vybudován podél požárního koridoru i chodník pro pěší a v ulici U Sportoviště bylo osazeno dopravní značení „obytná zóna“ spolu 
se zpomalovacím prahem. Obsazení jednotlivých tříd stejně jako pěší koridory v areálu školy jsou plně v kompetenci pí ředitelky. Doufáme, 
že zde budou žáci i pedagogové spokojeni.  Matěj Mlčoch, Šárka Musilová

Dne 1. září 2023, tedy v sym-
bolický den začátku nového 
školního roku, se v naší měst-
ské části uskutečnilo slavnost-
ní otevření nově zbudovaného 
pavilonu základní školy. Za 
poslední roky se jedná o tře-
tí největší investici městské 
části. Slavnostní ceremonii si 
nenechala ujít řada obyvatel, 
kteří byli zároveň svědky pře-
střižení pásky za účasti ve-
dení hl. m. Prahy – Antonína 
Klecandy, radního pro oblast 
školství, sportu a volného ča-
su, a Zdeňka Kovaříka, radního 
pro oblast financí, rozpočtu, 
fondů a podpory podnikání. 
Dále za účasti starostky naší 
městské části Jany Plamínkové, ředitelky Základní a mateřské školy Slivenec Petry Chlumské a v neposlední řadě zástupce zhotovitele stavby Davida 
Berky.
Po slavnostním přestřižení pásky následoval přípitek a poté den otevřených dveří, který se těšil ze strany přítomných občanů nevídanému zájmu. 
Zájem o nový pavilon naší školy nicméně projevila i média, která byla rovněž na otevření přítomná.  

Slavnostní otevření nového pavilonu školy

Stříhání pásky – zleva radní HMP Antonín Klecanda, ředitelka Petra Chlumská, starostka Jana Plamínková, radní HMP Zdeněk 
Kovařík a zástupce firmy Cubespace David Berka

Interview pro TV Nova

Celkový pohled na pavilon

Chodba školy

Interiér třídy
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V poslední době jste možná zaznamenali v médiích, že přibývá požárů 
v různých recyklačních zařízeních. Odborníci upozorňují, že problémem 
mohou být zapomenuté baterie v  elektrozařízeních. Zejména lithiové 
baterie, které se nyní hojně využívají, jsou v elektrických a elektronic-
kých zařízeních integrované a nejde je z nich jednoduše vyjmout. Navíc 
zvláště s lithiovými bateriemi se musí zacházet poměrně opatrně, pro-
tože u nich snadno může dojít ke zkratu, požáru či dokonce explozi. Pro-
to nikdy nevyhazujte lithiové (ale ani jiné!) baterie do odpadu, ale vždy 
jen do sběrného boxu na baterie. Chybu neuděláte, když přístroj i s ba-
terií odneste do kontejneru na elektroodpad či odvezete do sběrného 
dvora. Extrémně důležité ale je nevyhazovat spotřebiče s baterií uvnitř 
(např. hračky, zubní kartáčky, hodiny, e-cigarety atd.) do kontejneru na 
plastový nebo dokonce papírový odpad. Při zpracování plastu či papí-
ru se pak totiž taková zapomenutá baterie rozdrtí a způsobí zkrat, což 
v přítomnosti hořlavého materiálu jako je papír či plast může způsobit 
požár. Tyto požáry je pak velmi obtížné uhasit. Obrana je přitom velmi 
jednoduchá: baterky z přístrojů vyndat a dát do boxů na baterie, nebo 
celý přístroj vyhodit do kontejneru na elektroodpad.  Pla

Baterie v elektrozařízení

Bohužel vás opět musíme informovat, že se najdou lidé, kterým se mo-
biliář naší městské části asi nelíbí a mají potřebu jej ničit, ale i  takoví, 
kterým se líbí tak moc, že jej chtějí jen pro sebe a sprostě jej ukradnou. 
Nedávno vymalované zastávky někdo počmáral, poničil odpadkové koše, 
pomaloval vývěsky. V parku Granátová někdo opakovaně odcizil houpací 
sítě. Prosím, buďte ostražití a pokud budete svědky podezřelého chování, 
informujte Policii ČR. Jedná se o majetek a peníze nás všech a jak to tu vy-
padá, je naše vizitka. Nad pískovištěm v parku Granátová probíhá instala-
ce nového zastínění, které uleví dětem i maminkám v horkých slunečných 
dnech. Je to jeden z dalších prvků, kterými se postupně snažíme vylepšit 
prostředí, tak snad nám ho do léta, kdy bude potřeba, někdo neukradne.
 Jan Herout

Během podzimu budou i nadále přistavovány velkoobjemové kontejnery na bioodpad a na objemný odpad. Připomínáme, že tyto služby jsou pro občany 
zdarma. Pro odkládání bioodpadu můžete také využít Kompostárnu hl. m. Prahy v ulici K Austisu. Prosíme, neodkládejte proto bioodpad do příkopů podél 
komunikací, na pole ani na jiná místa v okolí.  Fell

Park Granátová

Bioodpad

VOK NA OBJEMNÝ ODPAD 2023

VOK NA BIOODPAD 2023

MOBILNÍ SVOZ NEBEZPEČNÉHO ODPADU

ZPĚTNÝ ODBĚR ELEKTRICKÝCH

A ELEKTRONICKÝCH ZAŘÍZENÍ

Výstavba Obecního bytového domu ve Slivenci

Chodník k tramvaji

Výstavba obecního bytového domu postupuje podle harmonogramu. Už 
jsou osazena téměř všechna okna, pracuje se na střešním plášti a začíná se 
s obkladem z lícových cihel. Uvnitř budovy se dokončují rozvody topení a el. 
energie. Postupně se v jednotlivých patrech lijí podlahy a byly také zahájeny 
práce na osazení výtahu. Architekti postupně dolaďují požadovaný vzhled 
interiérů a  vybírají použité materiály. Vzhledem k  množství „mokrých“ 
procesů, které se momentálně v  budově provádějí, bude záležet na počasí 
v následujících měsících. To bude mít vliv na vysychání domu. Veškeré in-
ženýrské sítě jak pro bytový dům, tak i pro budoucí kulturní vedle, jsou již 
připraveny (mimo kanalizační řad v cestě směrem k poli křižovníků.)  mus

Společnost Hampr, která pro Kaufland v současné době ukládá pod komunikaci U Náhonu inženýrské sítě 
a následně bude nově budovat komunikaci i s kruhovým objezdem, pro naše obyvatele dokončila chodník 
mezi historickou budovou základní školy a domovem seniorů Senecura. Tento chodník výrazně zkrátí cestu 
z centra Slivence k nové tramvajové smyčce a následně také k OC Kaufland. Hlavní práce probíhaly během 
srpna, aby stavební stroje nerušily výuku žáků v historické budově.  mus
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OTÁZKY A ODPOVĚDI

V poslední době se ve Slivenci doplnilo hodně lamp veřejného osvět-
lení. Jsme rádi, protože se tím zlepšila bezpečná pěší chůze. Nicmé-
ně stále chybí osvětlení v ulici Na Čisté, a to od křižovatky s ulicí 
K Váze až po počátek Habeše. Nemohli byste ho tam také doplnit?
O doplnění osvětlení v ulici Na Čisté žádáme Hlavní město již od 
roku 2008. Bohužel pozemky v  okolí jsou soukromé a  město ani 
Technologie HMP tam osvětlení nemohou instalovat.
Proč neodstraníte billboardy podél ulice K Barrandovu? Pořád se 
mluví o odstraňování vizuálního smogu, a tato ulice je reklamami 
přímo zamořena…
Souhlasím. Ale téměř všechny tyto billboardy jsou na soukromých 
pozemcích. Zmizí, až Praha přijme vyhlášku, že podél ulic být ne-
smějí. Na pozemcích městské části Praha-Slivenec žjsou pouze 
dva.
Kdo rozhodl o současném vedení tramvajové trati? Má vést do Sli-
vence, ale pro nás ve Slivenci nemá žádný význam.

O  tom, kudy povede tramvajová trať, bylo rozhodnuto již v  90. 
letech, když se připravoval stávající územní plán. Ten byl schvá-
len v  r.  2000, ale připravoval se několik let předtím. Původně se 
uvažovalo s ukončením trati v současné zastávce Holyně, ale pak 
městským plánovačům připadalo škoda obětovat na smyčku cen-
né pozemky mezi Barrandovem a  Holyní. Proto bylo rozhodnuto 
o prodloužení trati podél jižního okraje Holyně do stávající polohy, 
která je již 23 let zanesena v územním plánu.
Proč trať nevede pod ulicí K Barrandovu až do Slivence?
O tom se jednu chvíli také uvažovalo, ale je to složité, protože tu-
nel pod ulicí K Barrandovu by byl velmi nákladný a navíc by byly 
nutné velké překládky sítí (vysokotlak plyn, velký vodovod z vodo-
jemu Ovčín do vodojemu na Barrandově). Kromě toho městu ne-
patřily žádné z pozemků, na kterých by se toto prodloužení dělalo.
 Jana Plamínková

Uzavírky komunikací
Protože doprava a vše s ní související je v podstatě věčné téma a v naší 
městské části velmi aktuální vzhledem k počtu probíhajících stavebních 
akcí, rád bych v krátkosti shrnul snahy vedení MČ a aktuální i minulý 
vývoj v obci.
K jistě největším stavebním událostem v obci patřila rekonstrukce hlav-
ních komunikací U Náhonu, K Holyni, Ke Smíchovu – východní část. Již 
při těchto rekonstrukcích bohužel docházelo k přenesení dopravních 
výkonů na vedlejší nezpůsobilé komunikace, k obtěžování občanů ná-
růstem provozu, ke zhoršení cesty dětí do školy, k delším dobám jízdy 
MHD i zásobování, a tím k oprávněným stížnostem občanů. Ve většině 
případů totiž bezvadná objízdná trasa či návrh dočasného dopravního 
opatření prostě neexistuje – logicky nemůže, protože bychom museli 
mít komunikací minimálně jednou tolik, či budovat provizorní. Nebo 
obec uzavřít pro auta, což je pro každého ideální jen do té míry, kdy 
to začne být nepohodlné. Dokončené rekonstrukce výše uvedených ko-
munikací nyní vnímáme jako samozřejmost a na původní nebezpečný, 
rozmlácený či louží plný stav si již ani nevzpomeneme. 
V současné době se provádí rekonstrukce ulice Ke Smíchovu – západní 
část. Jistě máme všichni v paměti neúměrně dlouho trvající „příprav-
nou“ uzavírku ulice K Lochkovu (lokalita U Bůčka), kde proběhla poklád-
ka inženýrských sítí pro následující fáze. Následně byly práce přerušeny, 
protože na vedení TSK převládl názor, že při omezení dopravy prace-
mi na Barrandovském mostě je nutné využít všechny možné objízdné 
trasy, včetně té kolem restaurace U Bůčka, tedy zde re-
konstrukce musí být přerušena. Podružné logické prvky 
v tomto názoru lze nalézt, nicméně dopadem pro nás 
bude opětovné uzavření této části za účelem dokončení 
finálních povrchů právě po uvedení do provozu ul. Ke 
Smíchovu – západ. Další brutální zásah do dopravní 
obslužnosti obce probíhá v ul. U Náhonu, kde ještě ke 
všemu tvoří více investorů (Dopravní podnik, Kaufland). 
Veškerá propojení vč. MHD je tak možné pouze přes 
„Prašandu“. Doufejme, že zprovozněním tramvajové 
trati v říjnu 2023 bude opět ulice K Náhonu v provozu, 
byť výstavbou Kauflandu bude dále docházet k určitým 
omezením.
K úplnému dokončení prací na hlavních komunikací 
pak již bude zbývat „jen“ ul. Ke Smíchovu v úseku mezi 
křižovatkami s ulicemi K Holyni a K Lochkovu, výstav-

bu předpokládáme v r. 2024. Podrobné návrhy dopravně inženýrských 
opatření, které bude předkládat zhotovitel stavby, budou teprve vznikat, 
budeme se snažit mít je k dispozici co nejdříve a projednat je v zastupi-
telstvu i dopravní komisi a usilovat o četnější dohled Policie ČR.
Samotné prosazení a následnou realizaci výše uvedených akcí poklá-
dám vzhledem k velikosti naší obce za zázrak a věřte, že je za tím scho-
vané ohromné množství práce vedení naší MČ. Není to tak, že jen stačí 
říci a magistrát ochotně pošle peníze… Možná stojí též za úvahu fakt, že 
ani shoda na politickém složení obce a vedení hl. m. Prahy není a nebyla 
automatickou zárukou přísunu financí na výstavbu infrastruktury. Stačí 
si vzpomenout či zapátrat, jak to tu vypadalo před rokem 2006 a za jaké 
politické konstelace v obci a ve vedení Prahy…
Metoda nečinnosti by byla vlastně jednodušší, levnější a z krátkodobé-
ho pohledu i méně obtěžující pro nás všechny, kdo ve Slivenci a Holy-
ni žijeme. Přesto hodláme v plánovaných rekonstrukcích pokračovat, 
navzdory lokálnímu nepohodlí, které to přináší občanům především v 
některých ulicích – věřte, že jsme si toho vědomi a intenzivními dopa-
dy v blízkém okolí trpíme rovněž. I nadále chceme, aby naše městská 
část dostala moderní tvář, kterou si zaslouží. Bohužel kouzelný proutek, 
neomezené množství financí, bezvadný dodavatelský sektor (zhotovitel 
stavby), nemáme. Navíc jsme v situaci, kdy investorem není naše MČ.
(O opravách dalších ulic budeme informovat příště.)
 František Polák, předseda dopravní komise 

REUSE DEN – SWAP je společná iniciativa Magistrátu hl. m. Prahy a Městské části Praha-Slivenec. 
Akce je určena pro širokou veřejnost, je zcela zdarma a každý je vítaný. 
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Uzavírky komunikací
OZNÁMENÍ O PRODLOUŽENÍ UZAVÍRKY V UL. 
KE SMÍCHOVU
Z důvodu zpoždění stavebních prací bude uzavírka 
ulice Ke Smíchovu prodloužena až do 1. 10. 2023.

PLÁNOVANÁ UZAVÍRKA ULICE K LOCHKOVU
V rámci rekonstrukce hlavních komunikací dojde 
od pondělí 2. 10. 2023 k uzavírce v ulici K Loch-
kovu v úseku mezi ul. K Homolce a Ke Smíchovu. 
Uzavírka je plánovaná do 30. 11. 2023. Během té-
to uzavírky dojde k  obnově povrchů komunikace 
a obnově chodníků.
Z důvodu objízdné trasy MHD budou ulice Za Fa-
rou, K Váze, K Rozvodně a K Cikánce vždy jedno-
směrné v trase MHD a vyhrazené pouze pro MHD, 
dopravní obsluhu a rezidenty. Objízdná trasa pro 
ostatní dopravu bude vedená přes Pražský okruh.

UZAVÍRKA UL. U NÁHONU
V termínu od 20. 8. do 31. 10. 2023 bude uzavřena 
ul. U Náhonu. Proběhne výstavba inženýrských sítí 
s následnou obnovou povrchů a výstavba nové části 
chodníků, to vše v  rámci stavby obchodního domu 
Kaufland.
Bližší informace budou zveřejněny po obdržení Rozhodnutí Odboru dopravy MČ Prahy 5. V době vydání tohoto čísla časopisu Mramor ještě nebylo 
Rozhodnutí vydáno.    Petra Fellnerová

in
zerce
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Prázdniny utekly jako voda a  ve 
škole jsme přivítali nový školní 
rok. Pro všechny zaměstnance 
školy byl však konec prázdnin ne-
obvyklý i opravdu náročný, proto-
že všichni přenášeli, vybalovali, 
třídili, stěhovali… a  zabydlovali 
se v nových prostorách. Důvodem 
bylo dokončení nové kontejnero-
vé budovy školy, ve které vznikly 
krásné třídy pro naše nejmlad-
ší žáčky a  školní družinu. Škola 
má tak možnost užívat uvolněné 
odborné učebny v  pavilónových 
budovách přednostně k  výuce 
odborných předmětů, a  ne jako 
kmenové třídy, protože se z  nich 
žáci některých tříd přesunuli do 
historické budovy školy. Tento 
krok vede k  plnému využití po-
tenciálu odborných učeben a  tím 
samozřejmě ke zkvalitnění výuky. 
Koncem prázdnin byla také do-
končena polytechnická učebna, kterou škola, jako ostatní odborné učebny, realizovala z dotace ESF. K velké spokojenosti a nadšení žáků 
v ní již proběhly první hodiny polytechnické výchovy a informatiky. Věřím, že všechny stávající i nové prostory jistě poskytnou sliveneckým 
pedagogům a žákům realizaci dalších zajímavých vzdělávacích příležitostí a projektů.  P. Chlumská, ředitelka školy

Čokoládový den ve škole
Dne 13.  9. má čokoláda svůj mezinárodní den. Naše škola, 
obzvláště její žáci, se velmi rádi zapojili do oslavy, a  hlavně 
ochutnávek čokolády:) Téma čokolády pedagogové zapojili 
rozličnými způsoby do různých předmětů  – českého jazyka, 
zeměpisu, výchovy k  občanství, anglického jazyka, základů 
gastronomie, žáci se dozvěděli i  o  fairtrade konceptu. Čoko-
ládové občerstvení na zpestření mezinárodního dne čokolády 
bylo připraveno i před ředitelnou a v jídelně, kde paní kuchař-
ky připravily chutný čokoládový zákusek. P. Chlumská
 

Startujeme nový školní rok

Imatrikulace prvňáčků 
proběhla na zahradě ZŠ 4.9. 

Nové žáky přivítala starostka J. Plamínková (na fotografii s místostarostkou L. Kudlákovou a tajemníkem úřadu Matějem Mlčochem) 
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Školní družina
Ve středu 6. září se děti z oddělení Koťat vypravily do domo-
va SeneCura, kam by měly opět pravidelně docházet na spo-
lečná setkání s klienty domova. Tentokrát přijaly pozvání na 
Zahradní slavnost, kde se jim moc líbilo. Mimo jiné si zde spo-
lečně zazpívaly i s filmovou Saxánou. Ve čtvrtek 7. září se pak 
s  nadšením pustily do čištění sliveneckého rybníka, které si 
před tím samy domluvily na ÚMČ. V pátek 8. září se všechna 
oddělení byla podívat ve školní aule, jak se připravuje výstava 
modulové železnice.  -PeS-
 

Ochránci matky Země
Náplní letošního třídního vzdělávací programu 
v  zelené třídě Draků budou propracovaná měsíční 
témata pod názvem „OCHRÁNCI MATKY ZEMĚ“. 
Každý z nás je jiný, krásný a jedinečný. Každý má-
me jiné vlastnosti, vzhled, dovednosti a schopnosti. 
A stejně takové jsou i barevné kameny (polodraho-
kamy), které nám dává matka příroda. Lidé věří, že 
mají ochranitelskou moc a různé schopnosti. Také 
jsou, stejně jako my lidé, každý jiný a přitom krásný 
i se svými chybami. Po dobu školního roku bude po-
stupně 10 kamenů chránit různé aspekty života na 
Zemi. Deset měsíčních témat seznámí děti se situ-
acemi, které jim přináší život v rodině, v mateřské 
škole, ve městě, mezi kamarády, v přírodě a ve světě 
kolem nás. Umožní jim vnímat svět v jeho přiroze-
ných souvislostech a získávat tak reálnější pohled. 
Bude kladen důraz na bezprostřední kontakt s pří-
rodou, na pozorování a poznávání praktickou čin-
ností, na vlastní prožitek a zkušenost.
Hned v  prvním týdnu v  září proto do zelené třídy 
“přiletěl” starý moudrý drak, který dětem vyprávěl legendu o vzniku Země, o tom jak hluboko v jejím nitru, nebo v hlubinách oceánů 
tehdy vznikaly kouzelné kameny (polodrahokamy), které mají různé léčivé schopnosti a  ochranitelskou moc. Tyto kameny se staly 
ochránci matky Země. Jejich síla ale postupně slábne a potřebují naši pomoc. Proto se k nim s dětmi připojíme, budeme matce Zemi 
naslouchat, budeme se k ní chovat ohleduplně a s úctou. Chystáme se např. s citrínem chránit vztahy a přátelství, s nefritem chránit 
lesy nebo s avanturínem chránit tělo a zdraví. 
 Kateřina Vostruhová, učitelka MŠ
 

Nové žáky přivítala starostka J. Plamínková (na fotografii s místostarostkou L. Kudlákovou a tajemníkem úřadu Matějem Mlčochem) 
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V sobotu 9. září se za velmi horkého slunečného dne konal Slivenecký burčák. Slavnost mladého vína s městskou částí tradičně pořádá vino-
téka PrimaWine. Celé odpoledne probíhal na rozpálené návsi program pro děti i dospělé. Na podiu se vystřídala kapela Švejk Trio, pohádkové 
představení Alibaba a čtyřicet loupežníků a kejklířská vystoupení. Většina návštěvníků se však uchýlila do stínu stromů v parku u rybníka, kde 
na zájemce čekali kameníci z hořické kamenické hutě, středověká střelnice a dobový výtvarný workshop. O všechny tyto aktivity byl velký zá-
jem. Večerní koncert Ansámblu Blue Star byl pak příjemným zakončením celého programu, stejně jako vyzrálý burčák. Návsí zněl swing, který 
podkreslil atmosféru končícího léta a začátek času vyzrálých hroznů. Lenka Kudláková
Poděkování: pracovníkům ÚMČ, vinotéce PrimaWine, nájemci bistra Kačák, rodinnému centru Pecka a agentuře Merlet
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Zahradní slavnost se stala tradiční součástí života v SeneCura SeniorCentru v Praze-Slivenci. Také letos 15. září si ji klienti, personál 
i další hosté užili díky krásnému počasí, bohatému kulturnímu programu a příjemné atmosféře.
Zahradní slavnosti mají mezi aktivitami v domovech SeneCura důležitou roli. Podporují komunitní život v místě a pro klienty jsou tradicí, na 
kterou se vždy těší. Konají se proto každý rok ve všech SeniorCentrech SeneCura v celé České republice. Úvodního slova se ujal ředitel Senior-
Centra Lukáš Stárek, který přivítal nejen klienty, jejich rodiny a personál, ale také pohovořil o důležitosti kvalitní péče a týmovosti pracovníků 
na všech úsecích domova. Svou účastí potěšila i paní starostka Prahy-Slivenec Jana Plamínková a její kolegové.
Program zahradní slavnosti letos připravil tým domova v duchu poutě. „Tomu jsme přizpůsobili i ně-
které aktivity, včetně střelnice, kde si klienti a děti mohli vystřelit papírovou růži. Pouťové pochutiny ja-
ko zmrzlina, cukrová vata či pouťové koláčky,” říká 
Lukáš Stárek. Místo pouťového překvapení byla 
zajímavá tombola z výrobků od klientů. Hosté se 
bavili také díky hudebnímu vystoupení zpěvačky 
a  herečky Petry Černocké, vystoupil kouzelník 
František Starý a vlastní báseň přednesla Jarmila 
Sluková, jedna z klientek domova. Vše koordino-
val již tradiční moderátor zahradních slavností 
v domově na Slivenci Petr Koukal – KOUKY. Tým 
domova nezapomněl ani na nejmenší účastníky. 
„Aktivity pro děti jsme zajistili ve spolupráci s orga-
nizací Mezi námi, se kterou spolupracujeme od prvo-
počátku otevření domova v rámci mezigeneračního 
propojování,” říká Lukáš Stárek. Děti se tak mohly 
věnovat zejména tvůrčím aktivitám pod odbor-
ným vedením.
Zahradní slavnosti v domovech 
SeneCura se neobejdou bez 
kvalitního občerstvení. A  ve 
Slivenci to platí dvojnásobně, 
neboť šéfkuchař Jiří Šula je zá-
roveň vítězem interní soutěže 
Cooking Trophy 2022. Se svým 
týmem připravil tradiční menu 
včetně teplých i studených po-
krmů a dezertů.  
  Jana Barčáková

Možná přijde i kouzelník? 
V SeneCura SeniorCentru Slivenec slavili konec léta

  senioři Slivenecký mramor 5 l 2023

Srdečně blahopřejeme
těm občanům, kteří

v měsíci září a říjnu oslavili 
či oslaví významné životní 

jubileum.

ZÁŘÍ
Pan František Dlouhý

Paní Lenka Novotná

Paní Irena Černá

Pan Karel Morstein

Pan Josef Rech

Paní Blažena Trávníčková

Paní Jitka Zýchová

Paní Blanka Korbelová

Paní Jarmila Šilhánková

ŘÍJEN
Pan Zbyněk Mazur

Paní Olga Halamová

Pan Marie Šimáčková

Pan Oldřich Vršecký

Pan Ivan Ciglín

Pan Karel Miňovský

Pan František Pánek

Paní Blažena Machoňová

Hodně štěstí, pohody 
a hlavně zdraví do dalších let

přeje zastupitelstvo a úřad 
MČ Praha-Slivenec.

SPOLEČENSKÁ
KRONIKA

ZÁJEZD PRO SENIORY

ÚMČ Praha-Slivenec ve spolupráci s ÚMČ Praha-Lochkov zajistil u CA ARCES
jednodenní zájezd pro seniory

19. 10. 2023

PONIKLÁ, VRCHLABÍ, JILEMNICE

 
 

Odjezd: 6.40 hod. Holyně – u kapličky, 6.45 hod. Slivenec – u školy, 6.55 hod. Lochkov – na návsi

Cena pro slivenecké a seniory 400,– Kč obsahuje dopravu, průvodce, vstupy do avizovaných objektů
Informace a prodej na ÚMČ Praha-Slivenec a Praha-Lochkov
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Zprávy z knihovny
V knihovně jsme přes léto nové knihy nenakupovali. Bylo potřeba se vě-
novat činnostem, na které během roku nezbývá moc času. Úklid, přerov-
návání fondu a zase úklid. Od září začíná v knihovně pracovat Mgr. Šárka 
Havlíková. Bude v knihovně vždy v úterý. Přebírá úvazek po paní Ireně 
Krejčové, která se chce věnovat již jen Klubu seniorů.
Z knižních novinek, které jsme nakoupili v září, vás chci informovat ale-
spoň o některých.
Pro nejmenší děti a předškoláky tu jsou knihy:
Sam McBratney: Budeš můj kamarád? Hádej, jak moc tě mám rád?
Pokáčovo básničky pro zvídavé dětičky (Zvířátka)
Pro začínající školáky:
Emma Pecháčková: Holub Kolumb
Hana Zobačová: Bára a Kuba (pro čtení genetickou metodou)
Pro starší školáky:
Z edice Kouzelný atlas putování časem máme v našem fondu

Veronika Válková: Egypt v nitru pyramidy a Řím – pozdvižení v Pompejích
Jde o velmi zajímavou sérii, v níž holčička Bára s pomocí kouzelného at-
lasu vstupuje do minulosti a zažívá úžasná dobrodružství. Jde o velmi zá-
bavný dějepis, protože autorka je zároveň učitelkou historie na gymnáziu.
Z knih pro dospělé:
Mona Kasten: Cítit znovu, Věřit znovu. Volné pokračování série Začít zno-
vu. Romantické příběhy z vysokoškolského prostředí.
Alena Činčerová: Modrá krev. Po stopách českých šlechtických rodů. Tuto 
knihu asi není třeba představovat, většina zná tyto příběhy z televizního 
zpracování (rozhovory vedl František Kinský).
George Agathonikiadis: Mramorové sny, Na Moravě olivy nekvetou. Jde 
o vzpomínky autora, který se jako malé dítě dostal do Československa bě-
hem občanské války v Řecku.
 Jiřina Haningerová

Veřejná knihovna Slivenec ve spolupráci

s Městskou částí Praha-Slivenec pořádá besedu

BALI – RÁJ NA VÝCHODĚ
S cestovatelem, zoologem, ochráncem přírody, 

fotografem a publicistou

RNDr. Vladimírem Lemberkem

KDY: úterý 31. 10. v 18 hodin
KDE: zasedací místnost úřadu MČ Slivenec
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HAFÍK 2023
Letošní soutěž Hafík se konala v sobotu 9. září, kdy ve Slivenci probíhaly další 
akce, jako je Slivenecký burčák a výstava modelářského kroužku modulové 
železnice. Soutěž Hafík přilákala na zahradu slivenecké školy pejsky s po-
četným doprovodem. Počasí bylo spíše červencové a na rozdíl od některých 
předchozích ročníků bylo nutné psí i lidské účastníky spíše chladit a doplňo-
vat tekutiny. Díky školní studně bylo možno naplnit psí bazén i velké množ-
ství misek na pití pro psy, pití pro dvounožce naštěstí obstaraly paní kuchař-
ky ze školy a navíc dodaly cukry v podobě výborných koláčů.
Soutěže tradičně odstartovaly ve 14 hodin. Nejvíce obsazená a sledovaná 
početným příbuzenstvem byla kategorie „Dítě a pes“. Několik dospělých 
si trouflo na kategorii „Malý pes“, ale do kategorie „Velký pes“ se nepři-
hlásil nikdo. Soutěžilo se na překážkové dráze, v poslušnosti a v šikovnos-
ti. Anežka s Jessie naprosto ovládly překážkovou dráhu, šikovnost a po-
slušnost a po zásluze zvítězily v kategorii „Dítě a pes“. V kategorii „Malý 
pes“ srdce všech zúčastněných získalo štěně kolie Tony, které úspěšně 
(i přes pochyby jeho paničky) prošlo celou soutěží a v této kategorii obsa-
dil 2.místo. Po soutěžích následovala tzv. „Ulička“, což je dráha plná ná-
strah v podobě pamlsků a hraček, kde se měří čas, za který pejsek dráhu 
proběhne. Někteří psi v ní vydrží díky pamlskům dost dlouho. Doufám, že 
to neodnesl jejich zažívací systém.
Letošní ročník se obecně nesl v mladém duchu, ať už psím nebo lidském, 
takový je prostě život a věřím, že tato soutěž bude mít ve Slivenci vždy 
svoje příznivce. Všichni účastníci si odnesli pamlsky pro pejsky a hlavně 
spoustu zážitků.
Chtěla bych opět poděkovat vedení ZŠ Praha-Slivenec, které poskytuje 
krásné zázemí této soutěže ve školní zahradě, kde jsme díky stínu stro-

mů Hafíka zvládli, ale pomáhá i při organizaci celé 
soutěže. Zejména pan školník byl velkou pomocí.
Děkuji paní Valterové, která už není zaměstnancem 
ÚMČ, a přesto každý rok přijde pomoci. Můj dík patří 
Viktorce Taborschi, která byla letos mojí pravou ru-
kou a příslibem do budoucnosti. Nesmím zapomenout na Radima, Marka, 
Františka a Davida, kteří i přes své mládí byli velkou pomocí. A děkuji ma-
jitelce Guse za květinové dary. 
Vítězové soutěží:
Kategorie „Pes a dítě“
1. JESSIE (Anežka Petáková)
2. BETTY (Naty Taborschi)
3. BETTY (Dominika Šulová)
Kategorie „Malý pes“
1. FLOKI (Jaroslav Suchý)
2. TONY (Jana Petrusková)
3.   MIA (Miroslava Kubíčková)  Hafíková (Havlíková)
 Poděkování paní Havlíkové za organizaci.
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16   Klub Švestka

Komise pro rodinu a děti ve spolupráci s RC Pec-

ka pořádá besedu

s paní Michaelou Karani
na téma: Montessori doma a v rodině

Kdy: v úterý 24. října 2023 od 15hodin
Kde: prostory Montessori dílničky, Fit Švestka, Ke 

Smíchovu 315, 1.patro,
hlídání dětí v průběhu besedy zajištěno

Jak podpořit zdravou nezávislost dítěte a zároveň mu nastavit bez-
pečné hranice? Jak s  dítětem komunikovat laskavě a  s  respektem 
i v napjatých situacích (nebo jim rovnou předcházet)? Co se skrývá za 
nejběžnějšími svízelemi a konflikty v raném a předškolním věku? Na 
tuto a další otázky se budeme snažit odpovědět pomocí zásad Monte-
ssori pedagogiky. Montessori vzdělávání není jen o školních třídách 
a materiálech. Naopak, chceme-li ho aplikovat v rodině, nepotřebu-
jeme koupit jedinou dřevěnou hračku nebo tisknout jediný obrázek 
- mnohem důležitější je to, jak dítě vnímáme, jak s ním jednáme a co 
se učí od nás. Pojďte si projít zásady vývoje a nejdůležitější potřeby 
dítěte od narození do šesti let, a zjistit, jak vám jejich aplikace může 
pomoci vytvářet spokojený a štastný domov pro celou rodinu.

Michaela Karani se Montessori pedagogice věnu-

je už přes deset let. Nejbližší je jí práce s batolaty, 

které učila po sedm let na International Monte-

ssori School of Prague, nicméně má zkušenosti 

s věkovými skupinami od kojenců až po puber-

ťáky. Mimo mezinárodní certifikace (Association 

Montessori Internationale) pro věk do tří let je 

také vystudovaná speciální pedagožka, v součas-

nosti si kompletuje AMI certifikaci pro předškolní 

pedagogiku, a poslední dva roky testuje všechny 

č. ú. MČ 9625592/0800.

č. ú. RC: 2402159558 /2010.
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Střípky z farnosti
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V den svátku sv. Jana Křtitele, který připadá na 24. června, sloužil otec David poutní mši sv. v holyňské kapli, která byla kdysi zasvěcena právě tomuto 
světci.
Následující den byl v našem kostele Všech svatých hlavním celebrantem pravidelné nedělní mše svaté slivenecký novokněz Dominik Frič. Ten také 
udělil všem přítomným novokněžské požehnání. Otci Dominikovi vyprošujeme, nejen pro jeho kněžskou službu, hodně Božího požehnání a hojnost 
darů Ducha svatého.  -PeS-

14. slivenecké Vláčkohraní
Druhý zářijový víkend připravil Modelářský kroužek modulové železnice Slivenec svou tradiční, tentokrát už čtrnáctou interaktivní výstavu. Ta se po 
roční pauze konala opět ve slivenecké základní škole. Po čtyřech měsících od výstavy ve Vimperku jsme se opět všichni setkali a postavili kolejiště z 64 
modulů o celkové délce 48 metrů. Ke starším modulům přibylo i několik nově vytvořených a tak jsme postavili opět zajímavé kolejiště. I tentokrát byla 
jednotlivá nádraží obsazena výpravčími. Ti mezi sebou komunikovali s použitím telefonní centrály a společně tak řídili provoz. Mimo vystavených mo-
dulů byla pro návštěvníky opět připravena modelářská dílna, postřehový kvíz, dřevěné kolejiště pro malé děti a po tříleté přestávce nádražní kavárna. 
I když to ze začátku moc nevypadalo, přišlo nakonec 425 velkých a malých návštěvníků. Doufáme, že se všem výstava líbila, a že se dál budeme moci 
scházet, abychom na příští výstavu připravili další nové moduly.  sig



3. MS ČČK ve Slivenci
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Činnost 3. místní skupiny oblastního spolku ČČK Prahy 1, která působí ve Slivenci, je zaměřena hlavně na práci s dětmi. Také v tomto školním roce 
chystáme dva dětské kroužky – turistický (v úterý) a zdravotnický (ve čtvrtek), které se již několikátý rok schází v prostorách poskytnutých Rytířským 
řádem Křižovníků s červenou hvězdou na sliveneckém křižovnickém statku.
Náplň turistického kroužku je velmi různorodá. Ale ani mladí zdravotníci, kteří se věnují především získávání znalostí a dovedností v oblasti první 
pomoci nepřijdou zkrátka. :-) Děti z obou kroužků se také setkávají na společných akcích jako je např. Předvánoční dovádění, Betlémské světlo pro 
Slivenec apod.
V případě zájmu o kroužek se můžete obrátit na praha1@cervenykriz.eu nebo siganova.zsslivenec@seznam.cz.  J. Marková

VÝZVA: 
Obnova a rozšíření 
naučné stezky
Částí území Slivence již od roku 
2010 prochází i naučná stezka. Jak 
si jistě mnozí z vás všimli, zub ča-
su si na ní však již vybral svou daň. 
V současné době je snahou autora 
projektu, snahou městské části i několika dobrovol-
níků naučnou stezku nejen opravit, ale také rozší-
řit. Pro tento účel hledáme staré fotografie z oblasti 
Habeše, zaniklé cihelny a jezírka tamtéž, chatové 
osady Tučňák, holyňské kaple, památné lípy nad 
Holyní, křížku či mariánského sloupu v Holyni, 
kostela Všech svatých či případně jiné zajímavé fo-
tografie z oblasti Slivence a Holyně.
V případě, že takové fotografie máte k dispozici a 
jste ochotni je zapůjčit, prosíme, kontaktujte Ing. 
Petru Fellnerovou (podatelna ÚMČ, tel.:251 812 
249)

Veřejná knihovna Slivenec pořádá přednášku 

s cestovatelem Mgr. Liborem Drahoňovským

OPOMÍJENÁ SEVERNÍ MAKEDONIE
Kdy: v úterý 10. listopadu 2020 v 18:00 hod.

Kde: Zasedací místnost ÚMČ, K Lochkovu 6, Praha-Slivenec
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KALENDÁŘ SLIVENCE
ZÁŘÍ – PROSINEC2023

21. 9.–31. 10. V. Holcová a Dita Lamačová: „Až kukačka zakuká“  

 (Výstava Galerie Kaple Holyně)

 2. 10.  15:00 Schůzka seniorů Slivence a Holyně (KC Na Půdě)

 8. 10.  10:00–17:00 REUSE na slivenecké návsi

10. 10.  18:00 Hudebně literární večer (ÚMČ)

19. 10.  Zájezd pro seniory

21. 10.  19:00 Jana Koubková a quartet (hostinec U Bůčka)

24. 10.  15:00 Lucie Tomášová: Montessori (Fit Švestka)

26. 10.  16:30 Dýňáci (výtvarná dílna RC Pecka)

31. 10. 18:00 Bali – beseda s V. Lemberkem

 6. 11.  15:00 Schůzka seniorů Slivence a Holyně (KC Na Půdě)

 6. 11.  VEŘEJNÉ ZASTUPITELSTVO 

10. 11.  18:00 Severní Makedonie s J. Drahoňovským

16. 11.  16:30 Listopád (Výtvarná dílna RC Pecka)

25. 11.  19:00 Iva Bittová (hostinec U Bůčka)

26. 11.  Rozsvěcení vánočních stromů

  4. 12.  15:00 Schůzka seniorů Slivence a Holyně (KC Na Půdě)

10.12.  BASFIFA (vánoční koncert v hostinci U Bůčka)

16. 12.  Vánoční jarmark

18. 12.  VEŘEJNÉ ZASTUPITELSTVO


